
 

 

 

Skolebestyrelsesmøde 
 

Folkestuen Skalmejeskolen 

 

Torsdag den 26. januar 2023 kl. 17.15 – 19.15  

Medlemmer Forældrerepræsentanter:  

Martin Dam Bräuner (formand) 

Christina Særkjær Andersen 

Ninna Rauhe Hansen 

Inge Rosenbek Fink (næstformand) 

Kenneth Schalinski 

Lisa Lind Krogh 

Martin Thomsen 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

Helle Kirkegaard Noer 

Pia Poulsen Nielsen 

  

Ledelsen:  

Anita Lund Birkkjær 

Rikke Skjoldan Kjær 

 

Elevrådet: 

Milas Luca Kjerulff Lehmann  

Thea Bak Holgersen 

Suppleanter 
(Deltager kun ved 

længerevarende fravær) 

Steffen List Bille Nielsen 

Debbie Raundal Wiedenbein 

Afbud Martin Thomsen, Thea 

Fraværende  

Mødedatoer 17/8, 22/9, 10/10, 21/11, 14/12, 26/1, 27/2, 28/3, 19/4, 25/5, 12/6 

Referent Anita Lund Birkkjær Mødeleder  Martin Dam Bräuner 

  



Dagsorden: 

 

 

Referat: 

1. 

17.15 – 17.20 

Sang 

 

/Helle Kirkegaard Noer 

Livstræet blev sunget 

2. 

17.20 – 17.25 

Godkendelse af referat fra sidste møde 

(B) 

Referatet blev godkendt 



3. 

17.25 – 17.40 

Meddelelser: 

• Medarbejdere - fritidsdel 

• Medarbejdere - undervisningsdel 

• Skoleledelsen  

• Bestyrelsen 

• Støtteforeningen 

• Elevrådet 

(O) 

• Medarbejdere – fritidsdel 

Godt i gang efter juleferien. Svømmehal, Disko og 

Talentshow. Børnene er gode at have med på besøg. 

Pædagogmedhjælper Kasper stopper, men Stine forsætter 

i hans stilling. 

 

• Medarbejdere – undervisningsdel 

Trivselskonferencer for alle årgange, hvor klasselærere, 

SFO-tovholder, trivselsvejleder og ledelsen undersøger 

klasserne og de enkelte børns trivsel. 

Børnene er igen blevet gode til at være publikum til 

fællessamlinger m.m. 

Tværfagligt samarbejde i 0. og 1. klasse. 

 

• Skoleledelsen  

Skolebestyrelsesmødet i marts er flyttet fra den 28. marts 

til den 23. marts. 

Mary går på efterløn den 1. august 2023. Vi søger allerede 

hendes afløser. 

Ansættelsesudvalg: Martin, Christina, Helle, Kenneth og 

Ninna + evt. Pia. 

Økonomi: Budgettet præsenteres næste gang.  

Til fælles møde for alle pædagogiske medarbejdere har vi 

hørt om børnenes digitale verden. 

 

• Bestyrelsen 

Intet nyt 

 

• Støtteforeningen 

Støtteforeningen arbejder med de forskellige fondsmidler, 

som vi har fået tildelt. 

 

• Elevrådet 

Elevrådet har samlet børnenes udsagn ind om 

”huskeregler”. Efterfølgende har elevrådet kategoriseret 

udsagnene og lavet overskrifter. 

 



4. 

17.40 – 17.55 

Opfølgning på ”Tour de Bestyrelse”: ”Hvad kan, 

skal og må man i bestyrelserne?” 

Er der noget, vi skal ændre? 

Er der noget nyt, vi skal tage fat i? 

 

/Martin Dam Bräuner 

(D, B) 

God oplysende aften med stor deltagelse. 

  

Er der noget vi skal ændre: 

• Vi har indført årshjul 

• Vil gerne fastholde en skolebestyrelse med mange 

”forskellige” repræsentanter og synspunkter 

• Evt. længere møder eller underudvalg, så der er 

mulighed for at fordybe sig i et emne 

 

Er der noget nyt, vi skal tage fat i? 

• Sundhed 

• Profilering af Skalmejeskolen 

• Praksis faglighed - teknologiforståelse 

 

Arbejdet med at føre tilsyn: principperne og økonomien 

debatteres jævnligt – ifølge vores årshjul. 
5. 

17.55 – 18.05 

Huskeregler 

(Ordensregler og værdiregelsæt) 

Status og eventuelt kvalificering af forslag 

 

/Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D, evt. B) 

Efter børnenes udsagn (indsamlet af elevrådet) og det 

pædagogiske medarbejderes udsagn, har et lille udvalg 

kogt reglerne sammen til følgende 5: 

 

• Vi lytter til hinanden og er stille, når andre taler 

• Vi taler pænt til og om hinanden 

• Vi passer på vores og andres ting 

• Vi hjælper hinanden med, at alle har nogen at være 

sammen med 

• Vi bruger inde-stemmer og gå-ben*  

 

*Nyt ord på vej... 

 

6. 

18.05 – 18.25 

Hjemmesiden 

• Orientering om forudbestemte rammer 

• Idéudveksling i forhold til indhold m.m. 

 

/Anita Lund Birkkjær 

(O, D, B) 

Hjemmesiden blev gennemgået og ændringer blev 

foreslået. Små udvalg blev nedsat til at forbedre teksten.  

- Inge og Lisa: teksten: Om skolen  

- Pia og Rikke: tekst om SFO 

- Helle, Rikke og Anita: forældrehåndbogen 

- Katja, Rikke og Anita: skolens indsatsområder 

Næste gang tages der billeder af skolebestyrelsens 

medlemmer til hjemmesiden. 

18.25 – 18.35 Pause 

 

 



 

 

(O = orientering, D = drøftelse, B = beslutning) 

7. 

18.35 – 18.55 

 

Profilering af skolen - eksempelvis Facebook 

 

/Anita Lund Birkkjær og Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D) 

Debat: 

Har vi brug for at profilere os? 

 

Hvem vil vi henvende os til?  

Nye forældre, ansøgere, andre? 

 

Hvordan kan vi profiler os? 

• Facebook og Instagram 

• ”Mund til mund” - metoden 

• Hjemmesiden med nyhedsfeed – billeder og videoer 

– efterfølgende kan man dele hjemmesiden på 

Facebook mm. 

 

Evt. Facebook: 

Hvordan kan man holde den levende? Vigtigt at der hele 

tiden er nyt. Årgangene kunne skiftes til at lægge noget 

op. 

Bange for at det kan blive en diskussionsforum. 

 

Beslutning: Opdater hjemmesiden, men vi laver ikke en 

Facebookprofil 

8. 

18.55 – 19.10 

Skolemad og skolemælk 

Efter ønske fra elevrådet og UMR har vi fået et tilbud 

hjem på skolemad. Se vedlagte. 

 

Rikke Skjoldan Kjær 

(O, D) 

Punktet bliver taget op igen næste gang. 

9. 

19.10 – 19.15 

 

Eventuelt  


